
1

Protokół
z XLIV sesji Rady Miasta Malborka

z dnia  12 czerwca 2014

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miasta i trwała od godz. 11:00 do godz.14:50.

Przewodniczący Rady Miasta Arkadiusz Mroczkowski otworzył XLIV sesję Rady
Miasta Malborka i  przywitał:
 radnych Rady Miasta
 burmistrza Miasta Andrzeja Rychłowskiego i jego zastępców Macieja Ruska i Jerzego

Skoniecznego,
 komendanta powiatowego Policji Andrzeja Szramke,
 rzecznika Komendy Państwowej Straży Pożarnej Janusza Leszczewskiego,
 komendanta Straży Miejskiej Tomasza Faryseja,
 zasłużonego dla miasta Malborka Jerzego Fryca,
 prezesów i dyrektorów zakładów komunalnych,
 pracowników Urzędu Miasta,
 przedstawicieli środków masowego przekazu,
 mieszkańców Malborka obecnych na sesji i oglądających obrady w TV Regionalnej.

Na podstawie listy obecności ( zał. nr 1 ) stwierdził, iż na stan 21 Radnych obecnych
na sesji jest 17. Nieobecni radni to: Marek Charzewski, Zdzisław Leszczyński, Jacek
Markowski i Wioletta Klepacka. Wszyscy usprawiedliwieni.

Przewodniczący Rady nawiązał do 25 Rocznicy pierwszych wolnych wyborów
parlamentarnych, która minęła 4 czerwca br. Wybory w 1989 roku były rezultatem
porozumienia zawartego pomiędzy władzą komunistyczną a przedstawicielami części
opozycji i Kościoła podczas „Okrągłego Stołu”. 60% wyborców oddało swój głos na
kandydatów wystawionych przez Komitet Obywatelski „Solidarność”. W wyniku wyborów
czerwcowych powstał Rząd Tadeusza Mazowieckiego – pierwszego niekomunistycznego
Premiera po II wojnie światowej.

Wybory zakończyły się miażdżącą przewagą Solidarności którą kierował Lech Wałęsa
i  która zdobyła 100% mandatów do Sejmu i 99% do Senatu. Warto wspomnieć, że do
ostatniej chwili nie było wiadomo, czy Prezydentem zostanie gen. Wojciech Jaruzelski.
Ostatecznie został wybrany 1 głosem przewagi. On zaproponował stworzenie Rządu
Tadeuszowi Mazowieckiemu. We wrześniu 1989 r. wprowadzono zmiany w Konstytucji dot.
bezpośrednich wyborów Prezydenta RP. Wybory na nowych zasadach odbyły się w grudniu
1990 roku. Nowym Prezydentem został Lech Wałęsa. Na przełomie 1989 i 1990 r. dokonano
zmiany w Konstytucji dot. nazwy naszego państwa z PRL zmieniono na „Rzeczypospolita
Polska” dodając orłowi koronę i skreślając artykuły o przewodniej roli PZPR. W marcu
1990r. sejm kontraktowy uchwalił pakiet ustaw samorządowych, na podstawie których 27
maja 1990 roku odbyły się pierwsze wolne wybory do rad gmin.

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali na
piśmie:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
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3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2013 rok wraz ze sprawozdaniem z

wykonania budżetu Miasta Malborka za 2013 rok:
a) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie

opinii  o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Malborka za 2013 rok,
b) opinie komisji branżowych,
c) opinia komisji Rewizyjnej,
d) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie

udzielenia burmistrzowi Miasta Malborka absolutorium z tytułu wykonania
budżetu za 2013 rok,

e) dyskusja,
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 r.,
g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta

Malborka.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian wieloletniej prognozy finansowej – II zmiana,
b) zmian  budżetu Miasta na 2014 rok – IV zmiana,
c) wyrażenia zgody na rozłożenie na raty opłaty za użytkowanie wieczyste gruntu,
d) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Miasta Malborka udziału w nieruchomości

gruntowej,
e) wykazu kąpielisk na rok 2014 na terenie Gminy Miasta Malborka ,
f) zniesienia formy ochrony drzewa uznanego za Pomnik Przyrody,
g) określenia przystanków komunikacyjnych na terenie miasta Malborka oraz nadania im

numeracji,
h)    ustalenia opłat za usługi świadczone przez przedszkola prowadzone przez Gminę

Miasto  Malbork,
i)     przyjęcia Malborskiego programu na rzecz osób starszych na lata 2015 – 2018,
j)    wyrażenia opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Malborskiego w sprawie zmiany

uchwały w sprawie okręgów wyborczych dla wyboru Rady Powiatu Malborskiego

7. Informacja na temat stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście za 2013 rok
i I kwartał 2014 r. dotycząca:
- działań Komendy Powiatowej Policji w Malborku,
- stanu sanitarnego Miasta Malborka w okresie 01.01.- 31.05.2014 r.,
- ochrony przeciwpożarowej i zagrożeń pożarowych,
 zabezpieczenie miasta na wypadek sytuacji kryzysowych.

8.   Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2013 rok.
9.   Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
10 .Informacja na temat protokołów z XLII sesji i XLIII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta

Malborka.
11. Komunikaty i wolne wnioski.
12. Zakończenie sesji.

Do tego porządku Przewodniczący wniósł autopoprawki tj.
 w pkt k zaproponował projekt uchwały w sprawie opisu granic okręgów wyborczych



3

utworzonych na obszarze miasta Malborka;
 w pkt l zaproponował projekt uchwały zmieniający Uchwałę nr 168/XXII/04 Rady

Miasta Malborka z dnia 29 kwietnia 2004 w sprawie zwolnień od podatku od
nieruchomości na terenie miasta Malborka.

Nadmienił, że są to ważne projekty uchwał, więc uznał za konieczne włączenie ich do
porządku dzisiejszej sesji.
Następnie zapytał kto z radnych jest za włączeniem do porządku obrad wymienionych
projektów uchwał. Radni jednomyślnie (17 głosów za) zaakceptowali propozycje.
Porządek po zmianach Rada Miasta zatwierdziła jednogłośnie.

6. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
7. Przyjęcie porządku obrad.
8. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
9. Zapytania i interpelacje radnych.
10. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2013 rok wraz ze sprawozdaniem z

wykonania budżetu Miasta Malborka za 2013 rok:
h) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie

opinii  o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Malborka za 2013 rok,
i) opinie komisji branżowych,
j) opinia komisji Rewizyjnej,
k) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie

udzielenia burmistrzowi Miasta Malborka absolutorium z tytułu wykonania
budżetu za 2013 rok,

l) dyskusja,
m) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 r.,
n) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta

Malborka.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:
h) zmian wieloletniej prognozy finansowej – II zmiana,
i) zmian  budżetu Miasta na 2014 rok – IV zmiana,
j) wyrażenia zgody na rozłożenie na raty opłaty za użytkowanie wieczyste gruntu,
k) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Miasta Malborka udziału w nieruchomości

gruntowej,
l) wykazu kąpielisk na rok 2014 na terenie Gminy Miasta Malborka ,
m) zniesienia formy ochrony drzewa uznanego za Pomnik Przyrody,
n) określenia przystanków komunikacyjnych na terenie miasta Malborka oraz nadania im

numeracji,
h)    ustalenia opłat za usługi świadczone przez przedszkola prowadzone przez Gminę

Miasto  Malbork,
i)     przyjęcia Malborskiego programu na rzecz osób starszych na lata 2015 – 2018,
j)    wyrażenia opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Malborskiego w sprawie zmiany

uchwały w sprawie okręgów wyborczych dla wyboru Rady Powiatu Malborskiego,
k)   zmiany opisu granic wyborczych utworzonych na obszarze miasta Malborka,
l)    zmiany uchwały Nr 168/XXII/04 Rady Miasta Malborka z dnia 29 kwietnia 2004 r.

w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie miasta Malborka.

8. Informacja na temat stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście za 2013 rok
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i I kwartał 2014 r. dotycząca:
 działań Komendy Powiatowej Policji w Malborku
 stanu sanitarnego Miasta Malborka w okresie 01.01.- 31.05.2014 r.,
 ochrony przeciwpożarowej i zagrożeń pożarowych,
 zabezpieczenie miasta na wypadek sytuacji kryzysowych.

8.   Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2013 rok.
9.   Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
10 .Informacja na temat protokołów z XLII sesji i XLIII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta

Malborka.
13. Komunikaty i wolne wnioski.
14. Zakończenie sesji.

Ad do pkt 3
Sprawozdanie o pracy Burmistrza Miasta w okresie między sesjami radni otrzymali na
piśmie(zał. nr 2).
Zapytania do sprawozdania:
Radny Krzysztof Grylak:
 moje zainteresowanie budzi zarządzenie nr 34a w sprawie powołania zespołu

powypadkowego. Chciałbym wiedzieć o jaki wypadku jest mowa.
 Czego dotyczą zmiany w regulaminie Urzędu Miasta?
 Zarządzenie w sprawie zmian zasad działania komisji przetargowej. Co się stało, że

doszło do zmiany zasad?
 W dniu 14 kwietnia w Urzędzie Marszałkowskim odbyła się konferencja

konsultacyjna z udziałem z-cy burmistrza M.Ruska, na której zaprezentowano projekt
stanowiska negocjacyjnego samorządu woj. pomorskiego do kontraktu terytorialnego.
Co to jest ten kontrakt terytorialny?

 W dniu 23 kwietnia odbyły się konsultacje społeczne tworzenia obszaru MOF.
Konsultacje zakładają tworzenie nowej strategii a my niedawno, bo chyba 2 lata temu
ją utworzyliśmy. Czy to jakaś odmienna strategia? Czy pojawiły się jakieś nowe
środki, które można by przetworzyć w ramach tego projektu?

 Konferencja w Pomorskim Urzędzie Marszałkowskim dot. uroczystego podpisania
umowy w ramach  projektu w sprawie zakupu 4 spalinowych zespołów trakcyjnych do
obsługi kolejowej odcinka Malbork-Grudziądz w celu poprawy bezpieczeństwa
zarządzania wydajności i niezawodności lokalnego systemu transportowego w ramach
szwajcarsko-polskiego programu współpracy. W uroczystym podpisaniu umowy wziął
udział z-ca burmistrza J.Skonieczny. Jestem zdziwiony, że w takim połączeniu
lokalnym mają partycypować Szwajcarzy. Czy my też uczestniczymy w takich
projektach w Szwajcarii?

Radna Teresa Zdanowicz:
 W dniu 11 kwietnia odbyło się walne zebranie członków GOM. M.in. w informacji

jest mowa o utworzeniu wspólnej grupy zakupu energii elektrycznej (26 samorządów
zaoszczędziło 12 mln zł). W grudniu 2012 roku zadałam pytanie, czy Malbork
przystąpi w ramach GOM do oszczędnego zakupu energii. Otrzymałam odpowiedź, że
w roku 2013 jesteśmy związani umową z Handlem Pomorza. Pytam więc, czy w tej
grupie jest nasz samorząd?
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 Jakie projekty dotyczące naszego miasta uzyskały rekomendacje do wsparcia w
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego woj. pomorskiego w latach 2014-
2020?

Radna Bożena Piątkowska zwróciła się o udzielenie szczegółowych informacji w sprawie
tak oczekiwanej przez Malborczyków inwestycji jaką jest „druga nitka mostu na rzece
Nogat”.

Odpowiedzi udzielili:
Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski
 zespół powypadkowy powstał na skutek wypadku, na szczęście drobnego związanego

z poślizgnięciem się osoby.
 Zmiany organizacyjne wiązały się z potrzebą zatrudnienia osoby w UM jako pomoc

administracyjną.
 Program zakupu zespołów trakcyjnych jest realizowany z Funduszu Szwajcarskiego.

Jak wiemy są różne fundusze unijne. Korzystamy też z funduszu norweskiego,
chociażby projekty, z których korzysta Zamek (odbudowa kościoła Najświętszej Marii
Panny z figurą Matki Boskiej). Są to fundusze krajów, które nie weszły w strukturę
pomocy unijnej, ale samodzielnie finansują różne programy. Natomiast Fundusz
Szwajcarski od lat finansuje sferę transportu publicznego. Pytanie czy rząd Polski
może dofinansować ten projekt jest niezasadne. Powinniśmy się cieszyć, że takie
programy funkcjonują i wyrównują różnice między krajami unijnymi.

 W końcu zapadła ostateczna decyzja w sprawie budowy II nitki mostu. Decyzja
została podjęta na szczeblu Ministerstwa Infrastruktury. Sprawa nabrała
przyśpieszenia, ponieważ jesteśmy przygotowani do tej inwestycji. Mam informację,
że w czerwcu zostanie ogłoszony przetarg. Do końca września mają być wyłonieni
wykonawcy. W początku października powinna się rozpocząć inwestycja. Jest to
wydarzenie dziejowe o wielkim znaczeniu w naszym mieście. Miasto nasze zyskało
element rozwojowy na przyszłość. Rozmawiamy z wielu inwestorami i sądzę, że w
perspektywie niewielu lat nie będzie w Malborku bezrobocia. Dziękuję wszystkim,
którzy wspierali mnie w tych staraniach. Mam nadzieję, że termin zostanie zachowany
i w 2016 roku będzie można do Malborka wjechać nowym mostem.

Z-ca Burmistrza Maciej Rusek
 Miasto Malbork ma zaktualizowaną strategię, bardzo dobrze opracowaną i na niej

pracujemy. Natomiast samorząd malborski pozyskał 3 mln zł w ramach pomocy
technicznej dla Malborskiego Obszaru Funkcjonalnego. Te pieniądze służą przede
wszystkim temu, aby je maksymalnie wykorzystać na dokumentację techniczną do
projektów, które będą w porozumieniu z Marszałkiem zaakceptowane w ramach MOF.
Niemniej jednak, instytucja która dotuje tę pomoc, czyli Ministerstwo Infrastruktury
i Rozwoju życzy sobie, aby niezbywalnym elementem katalogu dokumentów, które
powstaną, były też dokumenty programowe. W ramach MOF mamy pięciu głównych
partnerów, czyli pięć miast-gmin i dwa powiaty. Każdy z tych partnerów ma jakąś
strategię w rożnym stopniu aktualizowaną na różnym etapie. Zachodzi więc potrzeba,
aby dostosować się do wymagań Ministerstwa i zbudować dokument, który będzie
zbierał to, co te cząstkowe strategie już w sobie zawierają, także pod kątem tych
przedsięwzięć, które partnerzy MOF uznali za najważniejsze dla obszaru i które
negocjują z Marszałkiem. My negocjujemy trzy rzeczy z samorządem województwa.
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Po pierwsze, pakiet projektów do Zintegrowanego Porozumienia Terytorialnego
(ZPT). Jesteśmy po czwartym spotkaniu negocjacyjnym, ale też cały czas trwają
spotkania robocze. Jesteśmy wciąż w fazie negocjacji i nie chciałbym na razie
zdradzać szczegółów. Jest szansa, że pod koniec czerwca będziemy parafowali
pierwsze porozumienie z panem Marszałkiem. Te projekty wyczerpują całe spektrum
gospodarki komunalnej, czyli od projektów związanych z ochroną dziedzictwa,
poprzez projekty związane z ochroną środowiska, z gospodarką energetyczną,
projekty drogowe związane z dojazdem do węzłów integracyjnych a takim węzłem
jest w naszym MOF-ie Malbork, projekty społeczne i projekty rewitalizacyjne. To jest
główny katalog projektów w ramach ZPT. Drugą rzeczą, które negocjujemy z panem
Marszałkiem to jest jeden z dwóch naszych projektów zgłoszonych przez Marszałka
do kontraktu terytorialnego z Rządem. Takie kontrakty zawierają wszyscy
marszałkowie w Polsce, które obejmują najważniejsze  przedsięwzięcia z punktu
widzenia Urzędu Marszałkowskiego. Ten kontrakt ma stanowić umowę, czyli Rząd
zapewni formy finansowania z budżetu programów operacyjnych centralnych a
Marszałek zobowiązuje się do finansowania w ramach Regionalnego Programu
Operacyjnego tych projektów, które się znajdą w porozumieniu z Rządem. Mamy
duży projekt (czterech partnerów) związany z otoczeniem Zamku, z parkiem
miejskim, z nabrzeżem Nogatu na całej długości (4 km). Partnerem jest Muzeum
Zamkowe oraz Miasto i Gmina Sztum. Trzeci komponent tego porozumienia to jest 7
programów strategicznych Marszałka. Są to takie programy, które definiuje sam
Marszałek i zaprasza poszczególne MOF-y do uczestniczenia w tych programach.
Zakres i nasz udział w tych programach negocjujemy.

 W przetargu GOM na zakup energii elektrycznej braliśmy już udział w tym roku i
przygotowujemy się do przetargu na przyszły rok. Oszczędności o których GOM
mówi również nas dotyczą.

Z-ca Burmistrza Jerzy Skonieczny
 W naszym Urzędzie nie ma stałej komisji przetargowej. Z uwagi na specyfikę są

powoływane komisje przetargowe na poszczególne przedsięwzięcia mając na
względzie czego one dotyczą. W zależności od tego jak to jest inwestycja do komisji
zapraszane są osoby, które się na tym znają.

Radny Krzysztof Grylak serdecznie podziękował z-cy Burmistrza p.Maciejowi Ruskowi za
wyczerpującą odpowiedź.

Ad do pkt 4
Interpelacje i zapytania radnych

Radny Dariusz Kostrzewa zapytał jakie programy profilaktyczno-zdrowotne będą czy są
realizowane i na jakie kwoty?

Radna Teresa Zdanowicz w imieniu nieobecnego na sesji Marka Charzewskiego złożyła
zapytania na piśmie (zał. nr 3), które odczytała:
 Jakie procedury wyboru podmiotów realizujących remonty ulic miejskich stosowane

są przez Samorząd Miasta Malborka, w tym:
- kiedy stosuje się procedury przetargowe a kiedy wyłania się wykonawcę w ramach
procedury zamówień „in house”?



7

- jaki podmiot organizuje, ogłasza i rozstrzyga procedury przetargowe dot. remontów ulic?
(proszę o podanie podstawy prawnej);
- które remonty ulic miejskich w latach 2013-2014 były zlecane w ramach procedury
zamówień in house, a które wg procedury zamówień publicznych.

2.  Jakie podmioty na terenie miasta wykonują działania związane z utrzymaniem zieleni i
wycinką drzew?
- proszę o podanie, które wycinki drzew w latach 2013-2014 były realizowane przez
ZGKiM w ramach zamówień in house, a które przez podmioty zewnętrzne? Proszę o
podanie nazw tych podmiotów.
- jeżeli były wykorzystywane podmioty zewnętrzne, proszę o podanie procedur, które
doprowadziły do ich wyłonienia.

3. Czy prowadzone są działania zmierzające do  przywrócenia pełnych etatów osobom
pracującym w jednostkach oświatowych podległych miastu Malbork, którym
obniżono wymiar etatów z powodu złej sytuacji finansowej miasta? Dotyczy to
głównie pracowników przedszkoli publicznych i pracowników obsługi w szkołach.

Radna Teresa Zdanowicz
 W związku z realizacją budowy nabrzeża na rzece Nogat ulice Franciszka

Bażyńskiego i Wileńska zostały bardzo mocno nadszarpnięte w znaczeniu ich
przejezdności. Czy wykonawca usunie te nierówności, czy zrobi to miasto?

 Przy ul. Konopnickiej ma być zatoka autobusowa. Kiedy zostanie wykonana?
 Mieszkańcy rejonu ulic Mickiewicza i Grunwaldzkiej pytają kiedy będzie realizowany

plac zabaw przy hali sportowej przy ul. Mickiewicza?
 Dobrze przebiegają remonty ulic w mieście, ale należałoby przy tej okazji usuwać

drobne uszczerbki w chodnikach, np. na ul. Prądzyńskiego u zbiegu z ul. Słowackiego.
 Na spotkaniu z mieszkańcami w dniu 13 listopada 2013 roku pan Burmistrz

poinformował, że jest gotowy projekt na przebudowę ulicy Kochanowskiego. Ulica ta
jest z złym stanie, a ruch kołowy na niej jest duży. Kiedy będzie remontowana?

Radny Jan Tadeusz Wilk
1. W końcu otrzymałem odpowiedź na interpelację złożoną 20 grudnia. Zwracam uwagę

na przepisy w sprawie terminu udzielania odpowiedzi na interpelacje. Pomijając to,
odpowiedź nie jest odpowiedzią na moje pytanie. Wobec tego zadaje je ponownie:
Dlaczego Miasto Malbork nie przystąpiło do programu pomocowego rozwoju
targowisk „Mój rynek”, nie złożyło wniosku, gdzie możliwość dofinansowania
przekraczała 70% kosztów inwestycji? Wiele miast w okolicy skorzystało z tego
programu. Pytałem też czy miało to związek z tym, że już wówczas podjęte zostały
przez  zarząd miasta, przez p. Burmistrza zamiary sprzedażny tego targowiska, czy tez
był to zbieg okoliczności? Dodatkowo informuję, że przytoczone w odpowiedzi na
interpelacje rozporządzenie przestało obowiązywać w 2010 roku i wydano w tej
sprawie nowe rozporządzenie. Domagam się, w świetle § 47, by pan Burmistrz
odpowiedział na moje pytania, bo nie tylko ja jestem ciekawy, ale pytają mnie o to
ludzie.

2. Dowiedziałem się, że ma powstać w Malborku hala tenisowa, czy to prawda?
3. W świetle doświadczeń z EFH pytam czy nie pora bardziej konkretnie porozmawiać z

inwestorem Gino-Investments, bo właśnie minął termin rozpoczęcia tej inwestycji.
Inwestor powinien poinformować, co zamierza robić dalej.

4. W maju minęła rocznica złożenia przeze mnie interpelacji dot. Placu Zamenhoffa. W
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dalszym ciągu skrawek tego placu należący do miasta nie został uporządkowany.

Radny Krzysztof Grylak
1. Mieszkańcy pytają czy mogą liczyć na poprawę drogi brukowej na Ajzenach.
2. Jak na światowy obiekt turystyczny mamy zbyt mało informatorów w języku polskim

jak i anglojęzycznych, które by komunikowały przy okazji walory naszego miasta.
Jest dużo turystów, którzy chcieliby rozejrzeć się także wokół Zamku.

3. Na I piętrze budynku UM już najwyższy czas wymienić drewniane stare okna.
4. Na ul. Kasprowicza i Żeromskiego jest grunt - nieużytek. Mieszkańcy chcieliby

wiedzieć jakie są perspektywy inwestycyjne czy gospodarcze dla tego obszaru.
5. Czy planowana jest inwestycja – rondo u zbiegu ulic Sienkiewicza i Jasnej? Czy to

tylko plotka?
6. W mojej interpelacji sprzed dwóch lat powołałem się na sprawę próby wytropienia na

murach w Malborku napisów antysemickich. Niestety takich bazgrołów nie
odnaleziono. Owszem znalazłem wiele bazgrołów i nawet wulgarnych. Dlatego
apeluję, by częściej Straż Miejska zwracała uwagę co się dzieje w mieście po zmroku.

7. Czerwone światła w nocy są bez sensu, bo niepotrzebnie są blokowane
międzynarodowe konwoje. Dlatego zwracam się o interwencję, by w nocy działały
światła pulsacyjne.

8. Kiedy zostanie oddany do użytku przejazd na Piaski pod wiaduktem przy Malnafcie?
9. Doszły mnie informacje, że w okolicy budynku po byłej Mleczarni wysypywane są

śmieci a także gromadzą się tam różne środowiska. Proszę o sprawdzenie, czy zagraża
to bezpieczeństwu okolicznym mieszkańcom.

Więcej zapytań nie było. Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedzi zostaną
udzielone w pkt 9 względnie na piśmie.

Ad do pkt 5
Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2013 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania
budżetu Miasta Malborka za 2013 rok (sprawozdania radni otrzymali na piśmie w
ustawowym terminie i stanowią zał. nr 4 do protokołu.

a) Uchwałę Nr 104/g121/R/III/14 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w
sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta malborka za 2013 rok
odczytał Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tadeusz Woźny (zał. nr 5).

b) Opinie komisji:
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta – wyraziła pozytywną opinię odnośnie
sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu w 2013 roku.
 Komisja do Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie.
 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu – wydała opinię pozytywną.
 Komisja Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji – przewodniczący

komisji S.Berliński powiedział: Komisja na  posiedzeniu dokonała analizy wykonania
budżetu za rok 2013 w działach: transport, gospodarka mieszkaniowa i komunalna.
W roku 2013 uzyskano dochody:

 z mienia komunalnego wykonano w 102.6 % tj. 8 959 816 zł;
z tytułu opłaty śmieciowej  wykonanie 96% tj.2 385 630 zł;
wydatki:

 transport – 87% tj.6 274 008 zł;
 1 700 000 zł wyniosła refundacja utraconych wpływów z racji ulgowych biletów w
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przejazdach autobusowych MZK;
 425 000 zł kosztowały remonty ulic, chodników, wiat autobusowych;
 703 000 zł to koszt odśnieżania, malowania poziomego ulic, projektów, ekspertyz,

montażu znaków drogowych;
 622.000 zł wyniosła budowa parkingu na zapleczu ul. Kościuszki i rozbiórka obiektów

na tym terenie;
 120 000 zł to koszt remontu i modernizacji mostu im. Pawła Włodkowica;
 1 550.000 zł wyniosła modernizacja 39 dróg lokalnych w różnym stopniu;
 280 000 zł kosztowała modernizacja skrzyżowania w Kałdowie;
 310 000 zł – budowa ścieżki rowerowej do Szkoły Podstawowej nr 3 oraz wykonanie

oświetlenia tego ciągu pieszo-rowerowego;
 204 000 zł wyniósł zakup gruntu pod budowę drogi w rejonie ulicy Szerokiej i pod

budowę ścieżki rowerowej do SP nr 3;
 240 000 zł przeznaczono na realizację projektu ELMOS;
 765 000 zł wyniosła rewitalizacja Parku Północnego, w tym ciągu pieszo-rowerowego

do przystani żeglarskiej z oświetleniem i wyposażeniem miejsc do odpoczynku;
 492 000 zł kosztowała przebudowa nabrzeża przy kładce pieszej na rzece Nogat.

wydatki w gospodarce mieszkaniowej – wykonanie 95% 1 083 681 zł
z tego:

 559.000 zł przeznaczono na wykonanie ekspertyz, analiz, wyceny nieruchomości,
ogłoszenia prasowe, zakupy inwestycyjne;

 1000 002 zł przeznaczono na pokrycie kosztów części wspólnych lokali we
wspólnotach, odszkodowania na rzecz WAM i koszty postępowań sądowych;

 292 000 zł to koszt remontu i modernizacji pustostanów;
 12.000 zł utrzymanie cmentarzy wojennych;
 14.000 zł ogrodzenie cmentarza przy ul. Jagiellońskiej.

wydatki w gospodarce komunalnej - wykonanie 6 398 695 zł tj. 95% planu
 236 000 zł wydano na gospodarkę ściekowa i ochronę wód;
 457 000 zł to wydatki majątkowe, w tym 300 000 zł na podwyższenie kapitału w

spółce MZK;
 2.468.000 zł wydano na gospodarkę odpadami komunalnymi, w tym usuwanie

azbestu;
 596 000 zł stanowi oczyszczanie miasta (98% planowanych wydatków);
 456 000 zł  kosztowało utrzymanie zieleni;
 1 365 000 zł – oświetlenie ulic;
 1404000 zł utrzymanie bezpańskich psów, oflagowanie miasta i dekoracje świąteczne;

Po przeanalizowaniu wykonania budżetu w wyżej wymienionych działach Komisja
jednogłośnie wyraziła pozytywną opinię.

Komisja Finansowo-Budżetowa przeanalizowała wykonanie budżetu miasta za rok
2013 i na obecnych na posiedzeniu 6 radnych – 5 głosowało za pozytywną opinią, 1 osoba
wstrzymała się.

c) Opinia Komisji Rewizyjnej
Przewodniczący Komisji Dariusz Kostrzewa powiedział, że opinia komisji jest jednocześnie
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wnioskiem do Rady Miasta o udzielenie absolutorium, wobec tego odczytał wniosek Komisji
Rewizyjnej z dnia 21 maja 2014 (zał. nr 6).
Poinformował również, że w dniu 27 maja 2014  radny Jan Tadeusz Wilk złożył na piśmie w
Biurze Rady zdanie odrębne do tego wniosku (zał nr 7).

 Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Piątkowska odczytała Uchwałę Nr
141/g121/A/III/14 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 26 maja 2014
w sprawie opiniująca pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Malborka
w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Malborka absolutorium z tytułu wykonania
budżetu za 2013 rok (zał. nr 8).

Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski – zanim przejdziemy do dyskusji chciałbym
szanownych radnych oraz gości i mieszkańców Malborka poinformować, że dochowałem
szczególnej staranności w przekazaniu protokołu Komisji Rewizyjnej do RIO. Gwoli
informacji podaję, że 21 maja 2014 odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej a 23 maja,
czyli dwa dni później, wniosek Komisji Rewizyjnej oraz wyciąg z protokółu posiedzenia
komisji został wysłany pocztą elektroniczną do RIO, co czyni się standardowo. W dniu 26
maja również mailem otrzymaliśmy Uchwałę RIO. W dniu 27 maja 2014 o godz.15,30 radny
J.T.Wilk złożył w Biurze Rady zdanie odrębne, czyli tzw. votum separatum. Niezwłocznie,
czyli następnego dnia tj. 28 maja wniosek Komisji Rewizyjnej z protokółem posiedzenia tej
komisji w wersji papierowej oraz votum separatum radnego Wilka wysłane zostały do
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku.

e) dyskusja

Radny J.T.Wilk skomentował swoje zdanie odrębne i wyraził opinię nieco różną od kolegów
radnych. Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej była długa dyskusja, mieliśmy wątpliwości,
ustalaliśmy fakty. Nie było na posiedzeniu radcy prawnego a były wątpliwości, czy można
wyrazić zdanie odrębne. W protokole jest zapis, że po wyjaśnieniu, czy będę mógł wyrazić
odmienne zdanie, złożę votum separatum. Dowiedziałem się, że mogę, więc złożyłem, ale
faktycznie było to już po wydaniu opinii przez Izbę Obrachunkową. Moim zdaniem niczego
to nie zmienia. Wyraziłem zdanie odrębne, ponieważ moja opinia różni się od opinii
członków komisji. Każdy ma prawo mieć swoje zdanie, a z różnicy zdań przeważnie
wychodzi coś dobrego. Jeśli Przewodniczący pozwoli, mam zamiar odczytać teraz moją
opinię.
Przewodniczący Rady – jest pan członkiem Komisji Rewizyjnej i w dniu, kiedy komisja
pracowała nad wnioskiem o absolutorium mógł pan wyrazić swoją opinię. Dyskusja powinna
być merytoryczna i to votum separatum powinien pan przedstawić na posiedzeniu w dniu 21
maja. Mimo to, po złożeniu przez pana do Biura Rady odrębnego zdania na piśmie
niezwłocznie przekazałem je do RIO. Absolutorium i cała procedura powinna się odbyć
zgodnie z Regulaminem Rady. Może przewodniczący Komisji Rewizyjnej wypowie się w tej
sprawie.

Radny Dariusz Kostrzewa – przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że radny
J.T.Wilk złożył na piśmie zdanie odrębne już po posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. Komisja
wyraziła opinię o wykonaniu budżetu miasta za 2013 rok, przegłosowano wniosek
o udzielenie absolutorium, jak widzimy cała kaskada działań zostało podjętych. Została
wydana opinia RIO. Mieliśmy 14 dni na złożenie odwołania od tej opinii. Zapytał, czy radny
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J.T.Wilk złożył odwołanie – odpowiedź brzmiała „nie”. W związku z tym przedstawianie
dzisiaj zdania odrębnego mija się z celem. Zapoznałem się ze zdaniem odrębnym J.K.Wilka
i stwierdzam, że w jego treści pojawiły się zagadnienia, które nie były poruszane na
posiedzeniu Komisji Rewizyjnej.  Sądzę, że właściwym momentem do przedstawienia swojej
opinii i wniosków jest dyskusja i pan radny może je przedstawić, bo w tym punkcie
wymienimy się poglądami na temat sprawozdania.

Radny J.T.Wilk – była dyskusja na posiedzeniu komisji, szanuję poglądy radnych, ale ich nie
podzielam. Nie ma to wpływu na wniosek Komisji Rewizyjnej, która wydaje opinie
kolegialnie. Nie szedłem na posiedzenie ze zdaniem odrębnym, ale po przemyśleniu
postanowiłem je wyrazić. Nie robię z tego problemu, to jest mój punkt widzenia i pozwoliłem
sobie o szersze poruszenie niektórych spraw. Radny przekazał treść votum separatum.

Radny Dariusz Kostrzewa – przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że zaplanowano
deficyt w budżecie ok. 5 100 000 zł a faktycznie okazało się, że zakończyliśmy rok 2013
nadwyżką 4 900 000 zł. Należy pogratulować Burmistrzowi, że zamiast straty uzyskał
nadwyżkę i każdy przedsiębiorca na pewno byłby szczęśliwy, gdyby się w takiej sytuacji
znalazł. Tylko czy Gmina powinna dążyć do tej nadwyżki? W dyskusji na posiedzeniu
stwierdziliśmy, że jest wiele potrzeb: prace remontowe, wyposażenia, modernizacja placówek
oświatowych, itd.  Z punktu widzenia społecznego sądzę, że ta nadwyżka nie musiała być.

Radny K.Grylak – skoro była prognozowana nadwyżka, czy nie byłoby słuszne zaniechanie
zaciągania niektórych kredytów?

Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski powiedział, że z opinii RIO wynika, iż wszystkie
wytyczne budżetowe, które były zaplanowane zostały zrealizowane zgodnie z prawem
i zgodnie z procedurami.

Na pytanie radnego D.Kostrzewy odpowiem, że jest tak, iż w roku, w którym realizuje
się szereg inwestycji jest wiele okoliczności, które powodują np. przesunięcie terminu lub coś
okazuje się nieracjonalne. W związku z tym powstaje nadwyżka budżetowa. Dzięki temu, że
w ub.roku była nadwyżka udało się w tym roku zrealizować szereg inwestycji oczekiwanych
przez mieszkańców. W tym roku duży nacisk położyliśmy na remont dróg, ale też wiele
innych inwestycji, które można zauważyć.

Radnemu K.Grylakowi przypominam, że w ubiegłym roku nie uruchomiliśmy
kredytów. Mamy na uwadze dbałość o to, by nadmiernie nie obciążać Miasta kredytami i
odsetkami. Rozumiem, że uwagi radnego J.Wilka podyktowane są troską o Miasto. Mam
nadzieję, że to nie jest element kampanii wyborczej etatowego kandydata na funkcje
publiczne. Nasze działania podejmowane są z troską o finanse publiczne i zmierzają do tego,
aby nasze miasto dalej się dynamicznie rozwijało tak, jak do tej pory. Tak więc, jak
zaznaczyłeś kolego Janie, każdy z nas zostanie przy swoim zdaniu.

Przewodniczący Rady dyskusję podsumował słowami: demokracja ma swoje prawa.

f) Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia
sprawozdania finansowego za 2013 r.: za głosowało 13 radnych, przeciw 2 i wstrzymało się 2.
Większością głosów za Rada Miasta podjęła Uchwałę nr XLIV/402/2014 w sprawie
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 r. (zał. nr 9).
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g) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Andrzejowi
Rychłowskiemu został przegłosowany - za było 13 głosów, przeciw 2 głosy, wstrzymujące
się 2 głosy.
W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę nr XLIV/403/2014 w sprawie
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Malborka (zał. nr 10).

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada Miasta Malborka udzieliła absolutorium
Burmistrzowi Miasta Andrzejowi Rychłowskiemu za wykonanie budżetu w roku 2013
(oklaski). Następnie ogłosił 15 minutową przerwę w obradach.
Obrady opuściła radna Aneta Kielak. Obecnych na sesji jest 16 radnych.

Ad pkt 6
Podjęcie uchwał

a) Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej – II zmiana
uzasadniła Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar, która powiedziała: w projekcie
uchwały dokonano aktualizacji dwóch załączników: załącznika w zakresie wieloletniej
prognozy finansowej i danych liczbowych, w którym wprowadzono wolne środki z roku
2013 zgodne z projektem uchwały w sprawie zmiany budżetu. W zał. nr 2 w wykazie
przedsięwzięć wyzerowano kwoty przedsięwzięcia „odbudowa i wprowadzenie nowych
funkcji na terenie Szkoły Łacińskiej – II etap” w związku z tym, że nie przyznano
dofinansowania.

Komisje: do Spraw Społecznych; Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji;
Oświaty, Kultury i Sportu; Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta oraz Finansowo-
Budżetowa zaopiniowały omawiany projekt uchwały pozytywnie.

Radny J.T.Wilk zwrócił się o wyjaśnienie tych zmian. Dlaczego nie otrzymano
dofinansowania?
Z-ca Burmistrza Miasta M.Rusek wyjaśnił, że startowaliśmy w konkursie na dotacje
z Funduszu Norweskiego, jednak nieskutecznie. Zabrakło nam 3 punktów, znaleźliśmy się na
3 miejscu w woj. pomorskim. Dofinansowanie otrzymały tylko dwa projekty: Muzeum
Zamkowe w Malborku i Centralne Muzeum Morskie. W całej Polsce w rozdaniu z funduszy
norweskich dofinansowano 18 projektów. Z rozmów nieoficjalnych dowiedziałem się, że
wysoka ocena naszego projektu wywołała zdziwienie w Ministerstwie, ponieważ znaleźliśmy
się przed takimi miastami jak: Szczecin, Wrocław, Lublin, Gdańsk, Jasną Górą w
Częstochowie, Teatrem Narodowym, Opera Narodową. Wiele tych instytucji poległo mając
całą masę ekspertów. Równolegle staraliśmy się o promesę w Ministerstwie Kultury na
Szkołę Łacińską. Starania nie wynikają z braku środków na zakończenie budowy, jednak
uważamy, że od przybytku głowa nie bili i zawsze możemy zrobić więcej.
Więcej pytań nie było.
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Rada Miasta jednogłośnie (16
głosów za) podjęła Uchwałę nr XLIV/404/2014 w sprawie zmian wieloletniej prognozy
finansowej – II zmiana (zał. nr 11).

b) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta na 2014 rok – IV zmianę uzasadniła
Skarbnik Miasta M.Pilarska-Downar: w uchwale zaktualizowano dochody budżetowe w
zał. nr 1, zaktualizowano wydatki jak w zał. nr 2, wprowadzono część wolnych środków
z roku 2013 w zał. nr 3, uaktualniono plany rachunku dochodów własnych zał. nr 4,
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uaktualniono plany dotacji dla jednostek sektora i spoza sektora finansów publicznych w
wydatkach budżetu miasta zał. nr 5. Dochody budżetowe po zmianach wynoszą –
109.392.325 zł a wydatki budżetowe – 113.032.638 zł. Natomiast przychody – 7.967.325
zł a rozchody – 4.326.995 zł.

Opinie komisji: Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji - pozytywna;
Oświaty, Kultury i Sportu - pozytywna; Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta -
pozytywna, Finansowo-Budżetowej – pozytywna, również do Spraw Społecznych  pozytywna
odnośnie przeznaczenia środków na regulację płac w MOPSie - pozytywnie.

Uwag ani pytań do projektu nie było.
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie: 14 radnych głosowało za,
przeciwnych nie było, 2 wstrzymało się.

W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę nr XLIV/405/2014 w sprawie zmian
budżetu Miasta na 2014 rok – IV zmiana (zał. nr 12).

c) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozłożenie na raty opłaty za użytkowanie
wieczyste gruntu uzasadniła naczelnik wydziału Rozwoju i Gospodarki

Przestrzennej K.Kostrzewa-Rzoska następująco: Liga Obrony Kraju Stowarzyszenie Ośrodek
Szkolenia Zawodowego Kierowców w Starogardzie Gdańskim złożyła wniosek dotyczący
rozłożenia na raty należności z tytułu opłaty za użytkowanie wieczyste gruntu  działek: 106/1,
106/5, 106/6 i 106/7 znajdujących się przy ul. Chodkiewicza 33 za 2013 rok w łącznej kwocie
63 000 zł. Wniosek swój uzasadnia faktem, iż przychody z prowadzonej działalności  nie
występują w cyklu ciągłym i jednorazowe wpłacenie całej kwoty w negatywny sposób
wpłynie  na płynność finansową oddziału.

Zgodnie z §7 uchwały Nr IV/12/10 Rady Miasta Malborka z dnia 28 grudnia 2010 r.
w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacaniu
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Miastu Malbork i
podległym mu jednostkom, Burmistrz Miasta Malborka może rozłożyć płatność całości lub
części należności na raty na okres nie dłuższy niż 12 miesięcy licząc od dnia złożenia
wniosku przy należności przekraczającej jednorazowo kwotę 50.000 zł po uzyskaniu zgody
Rady Miasta Malborka.

Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, jaj przewodniczący J.Barnaś poinformował, że
LOK wnioskował o rozłożenie należności do końca roku, jednak komisja zaproponowała
Burmistrzowi rozłożenie na 4 raty, do końca m-ca września br. Komisja pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały, gdyż jest on zgodny z tendencją komisji.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta projekt uchwały zaopiniowała
pozytywnie.
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym Rada Miasta
jednogłośnie (16 głosów za) podjęła Uchwałę nr XLIV/406/2014 w sprawie wyrażenia
zgody na rozłożenie na raty opłaty za użytkowanie wieczyste gruntu (zał. nr 13).

d) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Miasta Malborka
udziału w nieruchomości gruntowej uzasadniła naczelnik wydziału Rozwoju
i Gospodarki Przestrzennej K.Kostrzewa-Rzoska: Miasto Malbork jest właścicielem
zabudowanej działki 99/12 obręb 12 oddanej w zarząd dla Centrum Profilaktyki
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Uzależnień celem prowadzenia działalności statutowej. Nieruchomość jest
skomunikowana z drogą  publiczną - ulicą Nowowiejskiego poprzez działkę 99/4,
będącą w użytkowaniu wieczystym właścicieli zabudowy przyległej do działki drogowej.
Zarządca komunalnej nieruchomości i jego pacjenci mają utrudniony dostęp do poradni
ze względu na brak zgody użytkowników wieczystych na korzystanie z ich
wewnętrznego traktu komunikacyjnego. Nabycie udziału w drodze w wysokości
100/1000 części zlikwiduje tą niedogodność. Umożliwi stały dostęp kołowy do
nieruchomości. Środki finansowe na zakup pochodzić będą z kompensaty wzajemnych
należności.

Uwag, ani wniosków nie było.
Przewodniczący Komisji do Spraw Społecznych L.Witkiewicz poinformował, że opinia
komisji jest pozytywna. Jednak komisja podkreśla, że stan tej drogi jest fatalny, należałoby
jak najszybciej przeprowadzić remont nawierzchni przedmiotowej drogi.
Opinie komisji: Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji oraz Komisji
Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, Finansowo-Budżetowej są pozytywne.

W wyniku głosowania Rada Miasta jednogłośnie (16 głosów za) podjęła Uchwałę Nr
XLIV/407/2014 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Miasta Malborka
udziału w nieruchomości gruntowej (zał. nr 14).

e) Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na rok 2014 na terenie Gminy Miasta Malbork
uzasadniła naczelnik Wydziały Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska B.Kozicka:

Na podstawie art. 34a ust. 1 ustawy Prawo Wodne rada gminy ma obowiązek podjęcia co
roku uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie gminy. Wniosek o ujęcie w wykazie
kąpielisk składa organizator kąpieliska w terminie do 31 grudnia roku poprzedzającego sezon
kąpielowy. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Malborku wystąpił z
wnioskiem z dnia 31.12.2014 r. (data wpływu: 31.12.2014 r.) o wpisanie kąpieliska na rzece
Nogat przy ul. Wileńskiej do rejestru kąpielisk na rok 2014 na terenie miasta Malborka.
Zgodnie z wnioskiem Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Malborku sezon
kąpielowy ma trwać od 28.06 do 31.08.2014 r.

Opinia Komisji GKMiK jest pozytywna.
Opinia Komisji do Spraw Społecznych jest pozytywna, aczkolwiek komisja uważa, że
taka  uchwała powinna być podjęta miesiąc wcześniej.
Uwag do projektu nie było.

Rada Miasta jednomyślnie (16 głosów za) podjęła Uchwałę Nr XLIV/408/2014 w
sprawie wykazu kąpielisk na rok 2014 na terenie Gminy Miasta Malbork (zał. nr
15).

f) Projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony drzewa uznanego za Pomnik
Przyrody uzasadniła naczelnik B.Kozicka: Lipa drobnolistna rosnąca na terenie Muzeum
Zamkowego w Malborku uległa złamaniu w wyniku silnych powiewów wiatru w dniu 17
marca 2014 roku. Drzewo od wysokości ok. 2,5 m rozwidlało się na dwa pnie - korona
była zabezpieczona wiązaniem mającym na celu zabezpieczanie konarów i gałęzi przed
zerwaniem. W wyniku silnego wiatru stalowe liny pękły - połowa pnia uległa złamaniu,
a pozostała część pnia została silnie nadpęknięta. Na miejsce zdarzenia w dniu 17 marca
2014 r. przybyli funkcjonariusze Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w
Malborku i w związku z realnym zagrożeniem dla osób przebywających w obrębie
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drzewa podjęli decyzję (przy konsultacji z przedstawicielami Muzeum Zamkowego w
Malborku oraz Urzędu Miasta Malborka) o konieczności natychmiastowego usunięcia
pozostałej części nadłamanego drzewa. W związku z lokalizacją Pomnika Przyrody przy
głównym ciągu pieszym prowadzącym do wejścia do Muzeum Zamkowego w Malborku,
a także ze względu na konieczność oszacowania zniszczeń (część murku zamkowego)
kłoda i konary zostały usunięte.

Zniesienie formy ochrony przyrody dokonuje Rada Miasta w drodze  uchwały, po
uzgodnieniu przedmiotowego dokumentu z Regionalnym Dyrektorem Ochrony
Środowiska.  Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Gdańsku pismem nr
RDOŚ-Gd-PNII.623.9.2014.EK.1 z dnia 02.04.2014 r. (data wpływu do tut. Urzędu –
07.04.2014 r.) nie wniósł uwag do projektu przedmiotowej uchwały.

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.

W wyniku głosowania Rada Miasta jednogłośnie (16 za) podjęła Uchwałę Nr
XLIV/409/2014 w sprawie  zniesienia formy ochrony drzewa uznanego za Pomnik
Przyrody (zał. nr 16).

g) Projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie miasta
Malborka oraz nadania im numeracji omówiła naczelnik Barbara Kocicka:

Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie zbiorowym
(Dz. U. z 2011 r. Nr 5, poz. 13, z późn. zm.) właściwy organ danej jednostki samorządu
terytorialnego ma obowiązek określania w drodze uchwały przystanków komunikacyjnych i
dworców, których właścicielem lub zarządzającym jest jednostka samorządu terytorialnego,
udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków, i zasad korzystania z tych
obiektów. Ponadto na podstawie Rozporządzenia Ministra Transportu, Budownictwa i
Gospodarki Morskiej z dnia 10.04.2012 r. w sprawie rozkładów jazdy (Dz. U. z 2012 r., poz.
451) jednostka samorządu terytorialnego zobowiązana jest do nadania tym przystankom
numeracji.

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.

W wyniku głosowania Rada Miasta jednomyślnie (16 głosów za) podjęła Uchwałę Nr
XLIV/410/2014 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie miasta
Malborka oraz nadania im numeracji (zał. nr 16).

h) Projekt uchwały w sprawie  ustalenia opłat za usługi świadczone przez przedszkola
prowadzone przez Gminę Miasto Malbork uzasadniła naczelnik Wydziału Oświaty,
Kultury i Sportu Jolanta Leszczyńska: Podjęcie niniejszej uchwały związane jest z
nowelizacją ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty (tj. Dz. U. z 2004 r. Nr
256, poz. 2572 z późn. zm.). Zmiana w/w ustawy przewiduje m. in. wprowadzenie
maksymalnej wysokości opłaty (1 zł) za korzystanie z wychowania przedszkolnego w
przedszkolach publicznych oraz innych formach wychowania przedszkolnego
prowadzonych przez gminę w czasie przekraczającym wymiar bezpłatnego nauczania,
wychowania i opieki (art. 1 pkt 4 lit. h ustawy nowelizującej).Opłata za korzystanie z
wychowania przedszkolnego nie obejmuje kosztów wyżywienia. Warunki korzystania ze
stołówki szkolnej, w tym wysokość opłat za posiłki, ustala dyrektor szkoły w
porozumieniu z organem prowadzącym szkołę, zgodnie z art. 67a ustawy o systemie
oświaty.
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Zgodnie ze znowelizowanym art. 14 ust. 5 pkt 2 ustawy o systemie oświaty Rada Gminy
może określić warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat za korzystanie
z wychowania przedszkolnego w przedszkolach publicznych oraz innych formach
wychowania przedszkolnego prowadzonych przez gminę w czasie przekraczającym wymiar
bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki. W przypadku tej uchwały po długiej i wnikliwej
dyskusji proponujemy w projekcie uchwały zwolnienie z opłaty w 50% rodziców na drugie
i kolejne dziecko uczęszczające do przedszkola, oczywiście zgodnie z obowiązującym
kryterium dochodowym – 436 zł.

Radny Zenon Kowiel za-ca przewodniczącego komisji oznajmił, że Komisja Oświaty,
Kultury i Sportu wnikliwie zapoznała się z propozycjami zawartymi w projekcie uchwały
i zaopiniowała je jednogłośnie pozytywnie.

W wyniku głosowania Rada Miasta jednogłośnie (16 głosów za) podjęła Uchwałę Nr
XLIV/411/2014 w sprawie  ustalenia opłat za usługi świadczone przez przedszkola
prowadzone przez Gminę Miasto Malbork (zał. nr 17).

i) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Malborskiego programu na rzecz osób starszych na
lata 2015-2018 uzasadniła naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Beata Żaroffe-Preuss,
która powiedziała: przedstawiony projekt uchwały w uzasadnieniu zawiera cel i istotę
tego programu. Zwróciła uwagę na to, że program został wypracowany wspólnie z
przedstawicielami organu stanowiącego członkami Komisji do Spraw Społecznych i
panem Burmistrzem. Program jest komplementarny ze strategią zarządzania zmiana
społeczno-gospodarczą miasta w obszarze kapitał społeczny (zaktywizowanie osób
starszych) a także z rządowym programem na rzecz aktywności społecznej osób
starszych na lata 2014-2020.

Przewodniczący Rady podkreślił zaangażowanie radnego Leszka Witkiewicza i członków
kierowanej przez niego komisji w opracowaniu programu.

Opinia Komisji do Spraw Społecznych – opinia komisji jest oczywiście pozytywna. Dobrze
by było gdyby jeszcze w tej kadencji powołać radę seniorów jako organ doradczy burmistrza.
W tej sytuacji może uda się wygospodarować na realizację programu środki w budżecie roku
przyszłego. W imieniu malborskich seniorów podziękował za opracowanie projektu uchwały.

Uwag ani wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono.

W wyniku glosowania Rada Miasta jednogłośnie (16 za) podjęła Uchwałę Nr
XLIV/412/2014 w sprawie przyjęcia Malborskiego programu na rzecz osób starszych na
lata 2015-2018 (zał. nr 18).

j) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii do projektu uchwały Rady Powiatu
Malborskiego w sprawie zmiany uchwały w sprawie okręgów wyborczych dla wyboru
Rady Powiatu Malborskiego omówił Sekretarz Miasta Piotr Szwedowski, który jest
również Przewodniczącym Rady Powiatu Malborskiego - projekt uchwały wynika z
konieczności nałożonej przez Ordynację wyborczą (kodeks wyborczy), która
zobowiązuje radę powiatu do ustanowienia okręgów do wyborów do rady powiatu po
zasięgnięciu opinii od rady miasta czy gminy, na terenie którego są dwa lub więcej
okręgi wyborcze do rady powiatu. W związku z tym dokonaliśmy analizy propozycji i w
obu przypadkach tj. okręgu nr 1 i okręgu nr 2 do wyboru rady powiatu i stwierdziliśmy,
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że granice tych okręgów pokrywają się z granicami okręgów ustanowionych w mieście
Malborku. W przypadku kolizji tych okręgów należałoby interweniować a w naszej
propozycji wszystko się zgadza. Proszę zatem o wyrażenie pozytywnej opinii poprzez
podjecie przedłożonego w tej sprawie projektu uchwały.

Opinia Komisji do Spraw Społecznych – komisja nie wnosi zastrzeżeń, a zatem zaopiniowała
projekt uchwały pozytywnie.

Radna Teresa Zdanowicz – zwróciła uwagę, że w spisie ulic brakuje skweru im. księdza
Feliksa Sawickiego.

Sekretarz Miasta wyjaśnił, że przy skwerze nikt nie zamieszkuje, a więc nie ma to znaczenia
w tym przypadku, aczkolwiek ten skwer zostanie ujęty w okręgu wyborczym.

Rada Miasta jednomyślnie podjęła Uchwałę nr XLIV/413/2014 wyrażenia opinii do
projektu uchwały Rady Powiatu Malborskiego w sprawie zmiany uchwały w sprawie
okręgów wyborczych dla wyboru Rady Powiatu Malborskiego (zał. nr 19).

k) Projekt uchwały w sprawie zmiany opisu granic okręgów wyborczych utworzonych na
obszarze miasta Malborka uzasadnił Sekretarz Miasta Piotr Szwedowski: Kodeks
Wyborczy zobowiązuje Radę Miasta do tego, aby aktualizować granice okręgów
wyborczych i w związku z tym, iż od ostatniej uchwały w tej sprawie Rada Miasta
dokonała zmian w nazwie ulic,  powołała ulicę o nazwie Obrońców Przebraża oraz ks.
Feliksa Sawickiego. I te dwie nazwy są włączone do stosownych okręgów wyborczych.
Uchwała ma charakter porządkujący.

Opinie komisji stałych:
- Komisja do Spraw Społecznych zaopiniowała powyższy projekt pozytywnie.
- Komisja Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta zaopiniowała pozytywnie
- Komisja Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji – pozytywnie.
Uwag ani wniosków nie było.

Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie. Rada Miasta jednomyślnie (16 głosów za)
podjęła Uchwałę Nr XLIV/414/2014 w sprawie  zmiany opisu granic okręgów
wyborczych utworzonych na obszarze miasta Malborka (zał. nr 20).

l) Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr 168/XXII/04 Rady Miasta Malborka z dnia 29
kwietnia 2004 r.  w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie miasta
Malborka uzasadniła Skarbnik Miasta: projekt uchwały nie wnosi żadnych zmian
merytorycznych natomiast aktualizuje uchwałę w zakresie przepisów pomocy publicznej
w związku z nową perspektywą unijną. Projekt uchwały został wysłany do Urzędu
Ochrony Konkurencji i Konsumentów, który wniósł niewielkie zastrzeżenia i zostały one
uwzględnione  w obecnym projekcie.

Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji
Miasta są pozytywne.
Uwag do projektu nie było.
Przewodniczący Rady poddał projekt pod głosowanie.

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLIV/415/2014 zmieniającą uchwałę
Nr 168/XXII/04 Rady Miasta Malborka z dnia 29 kwietnia 2004 r.  w sprawie zwolnień
od podatku od nieruchomości na terenie miasta Malborka (zał. nr 21).
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Ad do pkt 7
Informacja na temat stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście za 2013 rok
i I kwartał 2014 r. w zakresie:

- działań Komendy Powiatowej Policji w Malborku,
- stanu sanitarnego Miasta Malborka w okresie 01.01.- 31.05.2014 r.,
- ochrony przeciwpożarowej i zagrożeń pożarowych,
- zabezpieczenie miasta na wypadek sytuacji kryzysowych.

(Informacje jako pakiet stanowią załącznik nr 22 do protokołu)

Przewodniczący Rady poinformował, że Komendant Powiatowy Policji i Komendant
Powiatowy Straży Pożarnej nie są już obecni na sesji. Sesja trwa dość długo, więc panowie
musieli wrócić do swoich placówek ze względu na obowiązki służbowe. Radni informacje
otrzymali na piśmie. Czy są uwagi lub zapytania w tej sprawie?

Radny K.Grylak – z uwagą przeczytałem sprawozdania i mogę powiedzieć, że zawarte w nich
informacje potwierdzają się w rzeczywistości. Osoby korzystające z interwencji służb
policyjnych, czy Straży Miejskiej stwierdzają, że ich reakcja jest szybka i skuteczna.

Radny D.Kostrzewa zapytał o wyjaśnienie sprawy, w której nałożono karę w wysokości
276 000 zł, która to sprawa zakończyła się likwidacją firmy.
Przedstawicielka Sanepidu wyjaśniła, że chodziło o handel dopalaczmi.

Przewodniczący Komisji do Spraw Społecznych Leszek Witkiewicz poinformował, że
komisja szczegółowo przeanalizowała informacje i w zasadzie nie ma zastrzeżeń. Przyjęła je
do wiadomości.

Więcej pytań nie było.
Przewodniczący zaproponował przyjęcie w/w informacji, co Rada uczyniła poprzez
aklamację.

Ad do pkt 8
Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2013 rok (zał. nr 23)

Analizę omówiła Gospodarz Miasta Barbara Kozicka, która powiedziała m.in.: analiza
dotyczy całego ubiegłego roku. Ogólnie możemy powiedzieć, że w II półroczu obowiązywały
nowe zasady odbioru odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych. W uchwałach,
które Rada podjęła zakładaliśmy, że w II półrocze 2013 roku obsługa tego systemu będzie
kosztowała 2,5 mln zł. Założenia sprawdziły się. Pochwała należy się mieszkańcom naszego
miasta, którzy stanęli na wysokości zadania, bo odpady są segregowane. Odpady są
segregowane i odbierane w sposób selektywny. Z półrocznych wyliczeń wynika, że ponad
50% odpadów mieszkańcy segregują.

Przewodniczący Rady nadmienił, że cały obraz uzyska się z analizy rocznej. Obecnie był
analizowany okres jesienno-zimowy. Następne półrocze to okres wiosenno-letni. Wówczas
będzie już pełny obraz gospodarki odpadami w naszym mieście. Następnie zapytał czy są
pytania lub uwagi do tej analizy i do pani Gospodarz Miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji Stanisław
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Berliński oznajmił, że komisja zapoznała się z analizą stanu gospodarki odpadami
komunalnymi. Przypomnę niektóre ważne fakty ze sprawozdania. Liczba mieszkańców
zameldowanych w mieście na dzień 21 grudnia 2013 wynosiła 38 872 osoby. Planując koszty
zakładaliśmy liczbę mieszkańców w wielkości 37 540 osób. Liczba mieszkańców
zamieszkałych w mieście wynikająca z deklaracji opiewa na 33 084 osoby. Rożnica między
ilością zameldowanych a deklarowanych wynosi 5 788 osób, co stanowi różnicę 15%.
Całkowity koszt obsługi systemu wyniósł 2 484 269 zł. Wpływy z opłat z tytułu
gospodarowania odpadami komunalnymi wyniosły 2 385 630 zł. Różnica między całkowitym
kosztem obsługi a wpływami od mieszkańców wyniosła 98 638 zł jako niedobór. Aby pokryć
niedobór, Miasto tę kwotę dołożyło ze środków własnych.  Analiza wskazuje, że Miasto nie
zawyżyło stawek kosztów eksploatacji. Pól roku jest zbyt krótkim okresem do dokonania
pełnej analizy. Z powodu sezonowego wahania asortymentu zbieranych odpadów. Dlatego
Komisja dalej będzie śledzić dochody i wydatki dot. gospodarki śmieciowej w II półroczu. Po
miesiącu funkcjonowania systemu Komisja na posiedzeniu wyjazdowym w dzielnicy
Południe, gdzie obsługą zajmowała się firma Complex, przyjrzała się jak to funkcjonuje.
Spółka ZGKiM na czas zaopatrzyła dzielnicę w pojemniki. Na podkreślenie zasługuje
organizacja i praca punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. System na dzień 1 lica
2013 roku zafunkcjonował dobrze, co jest zasługą firmy i prezesa Władysława Krawczyka,
któremu Komisja składa podziękowanie (oklaski).

Radna  Teresa Zdanowicz uważa, że dokładnie nowy system gospodarki odpadami można
ocenić po upływie roku. W internecie zaobserwowałam, że niektóre miasta dokonały zmian
stawek za wywóz śmieci. W wymienionych kosztach gospodarki odpadami zawarty jest koszt
zakupu pojemników i worków na śmieci. Moim zdaniem można by rozważyć obniżenie
stawek, gdyby deklaracje złożyły wszystkie osoby zamieszkujące w Malborku i w miarę
rzetelnie płaciły. Zwrócił się do mnie mieszkaniec, który musiał zawieźć do PSZOK starą
wersalkę, za której oddanie musiał zapłacić 120 zł. Był tym faktem oburzony. Do tego dodać
koszt transportu, więc nie są to małe koszty.

Radny K.Grylak zapytał, czy gratulacje komisji to były jednomyślne, czy wyszły od pana
Przewodniczącego?
Przewodniczący Rady uciął tę dyskusję i udzielił głosu Burmistrzowi Miasta.

Burmistrz A. Rychłowski – Szanowni Państwo! Przyłączę się do dobrego tonu odnośnie
gospodarki śmieciami. Prawdą jest, że dokładnie można podsumować po upływie roku.
Odnośnie pytania, czy władze miasta będą wnioskować o obniżenie stawek za śmieci, to już
nie ta władza. Pod koniec roku będą wybory samorządowe, będzie to zatem kwestia do
rozstrzygnięcia przez nowy samorząd i nowe władze. Ponad wszelką wątpliwość, odbieram
oceny mieszkańców miasta odnośnie gospodarki śmieciami i tego, co udało się zrobić przez
ten czas. Chciałbym bez patosu podziękować tym wszystkim ze strony Rady Miasta, którzy
brali udział w pracach związanych z przygotowaniem całego procesu. Było to duże
wyzwanie, wiele spotkań i dobrze przepracowanych. Wyniki pokazują, że współczynniki
zostały bardzo precyzyjnie określone. Sytuacja realnie oceniona. Chciałbym też podziękować
Prezesowi ZGKiM Władysławowi Krawczykowi. W różnych miastach różnie, nie zawsze
dobrze to przebiegało. U nas nowy system zadziałał wzorowo. Oczywiście drobne usterki
były, ale cała operacja była dobrze przeprowadzona. Firma, która wygrała przetarg, stanęła na
wysokości zadania i składam gratulacje wszystkim, którzy się do tego przyczynili, bo
zrobiliśmy kawał dobrej roboty.



20

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej J.Barnaś – wszyscy się cieszymy, że tak jest
dobrze, więc proponuję, by do sprawy odpadów podejść w sposób kompleksowy i objąć tą
metodą całe miasto. Chodzi mi o podmioty gospodarcze.

Burmistrz Miasta – pamiętam o tym, co powiedział przedmówca i nad tym pracujemy.
Chcemy zakończyć roczny bilans, ocenę stanu obecnego. Na pewno nowej Radzie i nowemu
Burmistrzowi przygotujemy drogę działania, by tym systemem objąć podmioty gospodarcze.

Przewodniczący Rady – żeby nie wpadać w samouwielbienie podkreślę, że system nie jest
idealny i dobry dla wszystkich. Zdawaliśmy sobie z tego sprawę, że nie wszyscy będą
zadowoleni. Chociażby sprawa rodzin wielodzietnych, nad czym myślimy. Ogólnie system
zdaje egzamin.

Radny K.Grylak odwołał się do sentencji wypowiedzianej prawie 2,5 tys. lat temu: „zgoda,
jednomyślność między ludźmi zdumiewa bardziej, niż zjawisko codziennego wschodu
i zachodu słońca.”

Ad.do pkt 9
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych

Z-ca Burmistrza Jerzy Skonieczny – są realizowane dwa programy profilaktyczne.
Pierwszy to profilaktyka raka płuc. Na ten program przeznaczonych jest ponad 16 000 zł.
Programem objętych będzie 500 osób w wieku 40-65 lat. Drugi program również we
współpracy z Powiatowym Centrum Zdrowia jest to profilaktyka zakażeń pasożytniczych
przewodu pokarmowego. Na ten cel przeznaczonych jest 24 000 zł, obejmował będzie
również 500 osób tj. dzieci w wieku przedszkolnym od 3-6 lat.

Z uwagi na pewne ograniczenia etatów są podjęte działania przywrócenia pełnych
etatów, ponieważ nastąpi wzrost  liczby dzieci w niektórych placówkach przedszkolnych.
Powstaną w niektórych przedszkolach dodatkowe grupy dzieci. Zmiany nastąpią również
wśród pracowników obsługi z uwagi na zwiększoną ilość wydawanych posiłków.

Z-ca Burmistrza Maciej Rusek – budynek po byłej Mleczarni nie jest własnością Miasta,
ale możemy fakt podniesiony przez Radnego K.Grylaka zgłosić do nadzoru budowlanego.

W sprawie graffiti na nowych elewacjach i przystankach, od kilku miesięcy Policja
i Straż Miejska pracują nad tym i z sukcesem. Autorzy tej twórczości zostały
zidentyfikowane. Mamy rozbudowany system monitoringu i można te sprawy bardziej
kontrolować.

Mamy złożony projekt do Marszałka (drobny komponent dużego projektu) dot.
systemowej wizualizacji miasta i nazewnictwo obiektów zabytkowych w języku angielskim w
tym się znajdzie.

Nie jest plotka, że u zbiegu ulic Sienkiewicza i Jasnej będzie budowane rondo. Wynika
to ze studium komunikacji. Część infrastruktury (nie tylko rondo, ale także inne rozwiązania
związane z ruchem jednokierunkowym na ulicach Reymonta i Orzeszkowej) powstanie do
końca września br. Realizacja nastąpi w ramach projektu ELMOS.

Regulacja świateł sygnalizacyjnych jest w gestii Dyrekcji Krajowej Dróg i Autostrad.
My możemy jedynie prosić o to, by dyrekcja obserwowała jak to wygląda w godzinach
nocnych i sugerować pożądane zmiany.
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Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski – w sprawie naprawy ulic Bażyńskiego i Wileńskiej
potrzebne prace naprawcze ujęte są w protokole i będziemy z udziałem wszystkich firm
uczestniczących w pracach na tym terenie rozmawiać i egzekwować naprawy. Nie było innej
możliwości dojazdu do bulwaru, gdzie prowadzone były pracy związane z poprawą estetyki.
Pani Gospodarz koordynuje te działania.

Jest wykonywany projekt na II nitkę mostu i być może, że jeszcze w tym roku prace
zostaną rozpoczęte, względnie wiosną przyszłego roku. Dokumentacja jest przygotowana.

Place zabaw i siłownie na powietrzu będą do końca czerwca wykonane. Chodnik przy
ul. Prądzyńskiego będzie naprawiony.
Remont ulicy Kochanowskiego to nie taka prosta sprawa. Trzeba przebudować infrastrukturę
podziemna w tej długiej ulicy. Jest to ważne przedsięwzięcie logistyczne tej części miasta
(nowa szkoła, ciągi komunikacyjne, rosnące osiedle domów jednorodzinnych. Musimy w tej
inwestycji wspomóc się środkami zewnętrznymi. Projekt jest przygotowany. Czekamy na
ogłoszenie programu „Schetynówka”, bo koszt tej inwestycji to dużo ponad milion zł.

Na pytanie zadawane przez radnego J.Wilka odpowiadałem wielokrotnie, ale powtórzę
jeszcze raz. Od wielu lat teren sąsiadujący z placem targowym przeznaczony był na sprzedaż.
Miasto ma zabezpieczyć warunki handlującym na targowisku. W lipcu chcemy przeznaczyć
wolne środki na drogę łączącą ulicę Targową z ulicą Mickiewicza. Projekt jest
w przygotowaniu.

Mam informację, że inwestor prywatny będzie wkrótce rozpoczynał budowę kryty
kort tenisowy przy „Orliku”.

Wczoraj upłynął termin rozpoczęcia inwestycji przy Alei Rodła. Kara umowna
w kwocie 900 000 zł jest naliczana. Wczoraj rozmawiałam z prezesem Gino Investments
panem Walczakiem, który zakomunikował, że dzisiaj lub jutro będzie miał ostateczną decyzję
firmy, która zamyka proces komercjalizacji tego obiektu. Zapewnił mnie, że złożył pismo do
Woj. Konserwatora  Zabytków o rozpoczęcie prac ziemnych i że do końca miesiąca teren
zostanie ogrodzony. Jest to oczywiście problem dla Rady, bo termin rozpoczęcia inwestycji
opłynął i zgodnie z umową przygotowujemy pismo wzywające do zapłacenia kary. Myślę, że
pan prezes zwróci się z prośba o przesunięcie tego terminu. Sądzę, że zgodzimy się na
niewielkie przesunięcie terminu rozpoczęcia inwestycji, bo chodzi o to, by inwestycja
powstała.

Na Placu Zamenhoffa prace wkrótce zostaną rozpoczęte i powstanie tam plac zabaw
oraz teren będzie uporządkowany.

Wykonawca PKP zapewniał mnie, że przedłużające się prace pod wiaduktem
kolejowym w parku wkrótce się zakończą. Poinformowałem pisemnie, że jeżeli termin
oddania inwestycji będzie się dalej przedłużał wystąpimy na drogę sądową. Jak państwo
wiedzą z tego powodu nie mogą odbywać się ważne dla naszego miasta imprezy na Wałach
von Plauena. W tej sprawie jak i w sprawie inwestycji PKP na Nowej Wsi monitowałem
dziesiątki razy, brałem udział w licznych spotkaniach, ale niestety nie mam na to wpływu.
Dobrą informacją jest to, że w Malborku ma się zatrzymywać Pendolino.

Okna w budynku Urzędu Miejskiego są sukcesywnie wymieniane, jak pozwalają na to
środki finansowe.

Przy ul. Żeromskiego w przyszłości powinien powstać budynek komunalny
wielorodzinny. Ten plac nie jest przeznaczony na sprzedaż.

Radny J.T.Wilk – nie usłyszałem odpowiedzi na moje pytanie: dlaczego Miasto nie
przystąpiło do programu „Moje targowisko”, przecież utrzymanie targowisk jest zadaniem
własnym gminy. Kwota jaką można było pozyskać byłaby większa niż ze sprzedażny terenu
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przylegającego.

Burmistrz Miasta – nie dalej niż godzinę temu mówił pan, żebym odpowiedział panu
jakkolwiek, albo, że nie wiem, albo że … Odpowiedziałem panu ale jak nie potrafi pan
wyciągnąć wniosków, to nic na to nie poradzę.

Radny J.Wilk – ta odpowiedź mnie zadowala.

Ad do pkt 10
Przewodniczący Rady poinformował, że do protokółów XLII i XLIII sesji uwag radni nie
wnieśli. A zatem niezwłocznie je podpisze.

Ad do pkt 11
Przewodniczący Rady podziękował radnym, którzy brali udział w turnieju piłki siatkowej
organizowanym przez Młodzieżową Radę Miasta tj. Alicji Osińskiej. Zenonowi Kowielowi i
również pani Ewie Arbart naczelnik Biura Rady za zorganizowanie zawodów. Jest to już IX
turniej.
Informuję, że wspólnie z panem Burmistrzem uczestniczyliśmy w uroczystości 60-lecia Koła
Przewodników Malborskich. Otrzymaliśmy pamiątkowe medale za wspieranie działań
stowarzyszenia.

Z okazji Dnia Dziecka 1 czerwca byliśmy z radnymi Młodzieżowej Rady Miasta
w Domu Dziecka z upominkami.

Burmistrz Miasta -poinformował, że MZK ma nowy piękny autobus i zachęcił do
korzystania z niego.
Radny L.Witkiewicz – prawdą jest, że byłem inicjatorem uchwały w sprawie Programu dla
seniorów, ale przypisywanie mnie całej pracy przy tworzeniu programu jest przesadą.
Serdecznie dziękuje wszystkim zaangażowanym a szczególnie pani naczelnik Beacie Preuss.

Ad do pkt 12
Przewodniczący oznajmił, że porządek obrad został wyczerpany. W związku z tym zamknął
XLIV sesję Rady Miasta Malborka.
Protokółowała Anna Pobłocka

Przewodniczący Rady

Arkadiusz Markowski


